

Finally, we warmly welcome the proposal of the United States Government for immediate action to get an opium limitation convention and suggest that the Economic and Social Council should consider what will be the most effective way of getting a rapid result.

The United Kingdom Government will give their warmest support to any action along these lines.

The PRESIDENT (*Translation from the French*): Does anyone wish to speak on the report? If no one wishes to speak, I put to the vote the report of the Third Committee. If there is no opposition, I shall regard the report as adopted, subject to the same interpretation which I gave to the adoption of the previous report.

Decision: *The conclusions of the report were adopted.*

The meeting rose at 4.05 p.m.

TWENTIETH PLENARY MEETING

Friday, 1 February 1946 at 5.45 p.m.

CONTENTS

37. Recommendation from the Security Council concerning the Appointment of the Secretary-General of the United Nations 303
38. Appointment of the Secretary-General of the United Nations..... 304

President: Mr. P.-H. SPAAK (Belgium).

37. RECOMMENDATION FROM THE SECURITY COUNCIL CONCERNING THE APPOINTMENT OF THE SECRETARY-GENERAL OF THE UNITED NATIONS

The PRESIDENT (*Translation from the French*): On 31 January 1946, I received the following letter from the President of the Security Council:

"I have the honour to inform you that the Security Council on 29 January 1946 decided to recommend to the General Assembly that His Excellency Mr. Trygve Lie be appointed Secretary-General of the United Nations."

I call upon Mr. Makin, representative of Australia.

Mr. MAKIN (Australia): It gives me very great pleasure, as President of the Security Council, to support the nomination of His Excellency Mr. Trygve Lie, Foreign Minister of Norway, as Secretary-General of the United Nations Organization.

Under the Charter, as you all know, the Secretary-General is appointed by the General Assembly upon the recommendation of the Security Council. Now, the Security Council has not merely recommended the appointment of Mr. Lie; it has unanimously recommended his appointment. This unanimity among permanent and non-permanent members of the Security Council is, I submit, of great importance, particularly as regards the appointment of the first Secretary-General. It is highly desirable that the person who is appointed to this very high office

Nous saluons avec joie la proposition des Etats-Unis qui tend à une action immédiate pour obtenir une convention limitant la production de l'opium. Nous suggérons que le Conseil économique et social étudie cette proposition comme un des moyens les plus efficaces pour parvenir à des résultats rapides.

Le Gouvernement du Royaume-Uni apportera tout son soutien à une action dirigée selon ces idées.

Le PRÉSIDENT: Personne ne demande plus la parole? Je mets aux voix le rapport de la Troisième Commission. S'il n'y a pas d'opposition, je déclarerai ce rapport adopté, avec la même interprétation que celle que j'ai donnée à l'adoption du rapport précédent.

Décision: *Les conclusions du rapport sont adoptées.*

La séance est levée à 16 h. 05.

VINGTIÈME SEANCE PLENIÈRE

Vendredi 1er février 1946 à 17 h. 45.

TABLE DES MATIÈRES

37. Recommandation du Conseil de sécurité sur la nomination du Secrétaire général des Nations Unies..... 303
38. Nomination du Secrétaire général des Nations Unies 304

Président: M. P.-H. SPAAK (Belgique).

37. RECOMMANDATION DU CONSEIL DE SÉCURITÉ SUR LA NOMINATION DU SECRÉTAIRE GÉNÉRAL DES NATIONS UNIES

Le PRÉSIDENT: Le 31 janvier 1946, j'ai reçu la lettre suivante du Président du Conseil de sécurité:

"J'ai l'honneur de vous informer que le Conseil de sécurité a décidé le 29 janvier 1946 de recommander à l'Assemblée générale l'élection de S.E. M. Trygve Lie au poste de Secrétaire général des Nations Unies."

La parole est à M. Makin, représentant de l'Australie.

M. MAKIN (Australie) (*Traduction de l'anglais*): En ma qualité de Président du Conseil de sécurité, j'éprouve le plus grand plaisir à appuyer la nomination de S. E. M. Trygve Lie, Ministre des Affaires étrangères de Norvège, comme Secrétaire général des Nations Unies.

Aux termes de la Charte, comme vous le savez tous, le Secrétaire général est nommé par l'Assemblée générale sur la recommandation du Conseil de sécurité. Le Conseil de sécurité n'a pas seulement recommandé la nomination de M. Lie; il l'a fait à l'unanimité de ses membres. Cette unanimité parmi les membres permanents et non permanents du Conseil de sécurité est d'une très grande importance, en particulier en ce qui concerne la nomination du premier Secrétaire général. Il est hautement désirable que le personnage appelé à occuper ces fonctions

should feel that he carries with him, the complete goodwill and the support of the Members of the United Nations as a whole. The unanimous decision of the Security Council is a very long step towards this aim.

I hope that this Assembly, in dealing with the recommendation of the Security Council, and on mature reflection, will also reach a unanimous decision, so that Mr. Lie may take up his duties in the knowledge that all the United Nations agree that he is the best man for the job and that all the United Nations are prepared to give him full backing in the arduous and the most responsible tasks which lie before him.

Mr. Lie is well known to the members of this Assembly and I need not elaborate before this audience the important offices which he has filled with such distinction. In electing him as Secretary-General of the United Nations we will pay not only to his own personal qualities, but to his country, that tribute of respect which all of us feel for the courage of its citizens during the terrible period of German occupation.

It is my very great pleasure to support the nomination of Mr. Lie.

38. APPOINTMENT OF THE SECRETARY-GENERAL OF THE UNITED NATIONS

The PRESIDENT (*Translation from the French*): I would draw the Assembly's attention to rule 43 of the provisional rules of procedure: "When the Security Council has submitted its recommendations on the appointment of the Secretary-General, the General Assembly shall consider the recommendation and vote upon it by secret ballot in private meeting."

I suggest to the Assembly that it decide unanimously not to vote by secret ballot in private meeting, but in public meeting.

As there is no opposition, we will now proceed with the appointment of the Secretary-General by secret ballot in public meeting.

May I make it clear that those who are in favour of the recommendation of the Security Council will write "Yes" on their voting paper. Those who are not in favour of the recommendation will write "No". No name must be written on the voting paper.

I would ask Mr. Bianchi and Mr. Andrews to be good enough to act as tellers and to come to the rostrum.

(*A vote was taken by secret ballot.*)

The PRESIDENT (*Translation from the French*): The result of the voting is as follows:

| | |
|------------------------------|----|
| Number of States voting..... | 49 |
| Voted in favour..... | 46 |
| Voted against..... | 3 |
| Absent..... | 2 |

Mr. Lie is therefore elected Secretary-General of the United Nations.

The installation of the new Secretary-General will take place tomorrow morning at 11 o'clock exactly.

The meeting rose at 6.30 p.m.

élevées puisse sentir qu'il a derrière lui la bonne volonté complète et l'appui total de l'ensemble des Membres des Nations Unies. La décision unanime du Conseil de sécurité nous mène fort loin vers ce but.

J'espère que cette Assemblée, en étudiant la recommandation du Conseil de sécurité et après mûre réflexion, arrivera elle aussi à une décision unanime, afin que M. Lie puisse occuper ses fonctions, sachant que toutes les Nations Unies sont d'accord pour déclarer qu'il est le meilleur homme pour le poste et que toutes les Nations Unies sont prêtes à lui apporter leur plein soutien dans la tâche si ardue et si chargée de responsabilités qu'il doit entreprendre.

M. Lie est parfaitement connu des membres de cette Assemblée. Je n'ai pas besoin d'insister ici sur les postes importants qu'il a occupés avec tant de distinction. En le choisissant comme Secrétaire général des Nations Unies, nous payerons notre tribut de gratitude, non seulement à ses qualités personnelles, mais également à son pays qui s'est assuré le respect de tous par le courage de ses citoyens durant les terribles années de l'occupation allemande.

C'est pour moi une grande joie d'appuyer la candidature de M. Lie.

38. NOMINATION DU SECRÉTAIRE GÉNÉRAL DES NATIONS UNIES

Le PRÉSIDENT: J'attire l'attention de l'Assemblée sur l'article 43 du règlement intérieur provisoire: "Lorsque le Conseil de sécurité a transmis sa recommandation sur la nomination du Secrétaire général, l'Assemblée générale examine cette recommandation et se prononce à son sujet au scrutin secret en séance privée."

Je suggère que l'Assemblée prenne à l'unanimité la décision de ne pas procéder au scrutin en séance privée, mais d'y procéder en séance publique.

Aucune opposition ne s'étant manifestée, nous procéderons à la nomination du Secrétaire général au scrutin secret en séance publique.

Je précise que ceux qui sont en faveur de la recommandation du Conseil de sécurité devront, sur leur bulletin de vote, porter la mention "Oui". Ceux qui ne sont pas en faveur de la recommandation écriront le mot "Non." Il ne faut pas mettre un nom sur le bulletin de vote.

Je demande à M. Bianchi et à M. Andrews de bien vouloir faire fonction de scrutateurs et je leur demande de prendre place à la tribune.

(*Le vote a lieu au scrutin secret, à la tribune.*)

Le PRÉSIDENT: Le résultat du vote est le suivant:

| | |
|------------------------|----|
| Nombre de votants..... | 49 |
| Ont voté pour..... | 46 |
| Ont voté contre..... | 3 |
| Absents..... | 2 |

M. Lie est donc élu Secrétaire général de l'Organisation des Nations Unies.

Il sera procédé à l'installation du Secrétaire général à la séance de demain matin à onze heures précises.

La séance est levée à 18 h. 30.